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Matematika szakterületi koordinátori tisztség betöltésére 

 

Magamról 

Kuti Péternek hívnak, életem 21. évében járok, mely időintervallum teljes egészét 

Budapesten éltem le, ezen belül is a 21. kerület, azaz Csepel lakosa vagyok. Mind az 

általános, mind a középiskolát itt végeztem, a Kazinczy Ferenc, illetve a Kossuth Lajos neveit 

viselő intézményekben. Ezen tanulmányaim során főként a nyelvi képzést helyeztem 

előtérbe, kéttannyelvű osztály tanulójaként ezen a téren magasfokú képzésben volt részem, 

mely során megszerzett tudásom igyekszem megtartani, illetve továbbfejleszteni. 2010 

szeptembere óta Matematika BSc szakon az ELTE TTK hallgatója vagyok, alkalmazott 

matematikus szakirányon. 

A szakterületi csoporttal, így a Hallgatói Önkormányzattal is 2011 februárjában ismerkedtem 

meg, aminek egy ülésére ellátogattam. Akkoriban fő célom a mentorság volt, ezért is 

szerettem volna minél több hasznos információt szerezni, ami segítheti felkészülésem. 

Gyorsan belerázódtam a munkába, eleinte kisebb feladatokat vállalva próbáltam segíteni, 

majd a SZACS több nagyobb projektjében is aktívan részt vettem. Kezdetben feladatom volt 

a matszacs.elte.hu weboldalon közzétenni a fontos újdonságokat, később Szellák Zsanett 

Titanillával a LEN-en a Matekos Logikai Sátor szervezése, majd szeptemberétől Árendás Ákos 

felkérésére a szakos rendezvények megszervezésével foglalkoztam, Nagy Kapolccsal. 

Eközben már a honlap teljes szerkesztése, és frissítése is az én kezem alatt zajlott. Hermán 

Dániel megválasztása óta közelről figyelem tevékenységét, illetve január óta folyamatos 

felkészítésben részesít, amit ezúton is szeretnék megköszönni. 

Motivációk 

Véleményem szerint a szakterületnek, hasonlóan mint a karnak egy hatékonyan működő, 

határozott, szakmailag és társadalmilag is felkészült hallgatói érdekképviseletre van 

szüksége. Ennek eléréséhez egy stabil, lelkes és szorgalmas emberekből álló csapat 

kialakítása lenne az út, amely kreativitásával, munkamoráljával és tettrekészségével 

bármilyen szituációban megállja a helyét. Természetesen a jó hangulat elengedhetetlen az 

effektivitáshoz, a tagok közti kölcsönös tisztelet, és barátság nem csak megkönnyíti a közös 

munkát, de megsokszorozza a csoport erejét, és ezáltal rengeteg új dolog válik 

megvalósíthatóvá. A jelenlegi SZACS egy kiváló alapot adna egy ilyen társaságnak, fő célom, 

hogy ezt kialakítsam, illetve a lehető legjobban szervezzem ténykedését. 



A csoport feladata a matematikus tanulók egyetemi életének megkönnyítése, színesítése. 

Fontosnak tartom, hogy a Matematikai Intézet dolgozóival, illetve oktatóival megtartsuk a jó 

kapcsolatot, illetve amennyiben lehetséges még tovább javítsunk rajta, ezzel is segítve 

egymás, és saját eredményességünket. Reményeim szerint létrehozható egy mind oktatói, 

mind hallgatói szempontból egyaránt remek közösség, ami növelni tudná a már így is 

rendkívül színvonalas oktatás minőségét. 

A szakterületi csoport  

A csoport sikeres működésének alapja az aktivitás. Szerencsére a MATSZACS tagjai most is, 

mitn mindig, rendkívül szorgosan ügyködnek. Ennek jövőbeni elérése, és fenntartása komoly 

feladat, amit leginkább a tevékenységek sokszínűsítésével, illetve ha van rá kapacitás, akkor 

ezek mennyiségének növelésével szeretnék megvalósítani. Azt gondolom, így mindenki, aki 

ténykedni szeretne talál a számára megfelelő területet, ahol aztán élvezettel, eredményesen 

munkálkodhat. A koordinátor egyik igen fontos feladata az aktív tagok munkájának segítése. 

Ennek érdekében folyamatos kapcsolatot tartanék fent a csoport tagjaival, ötletekkel, 

tapasztalattal járulnék hozzá az egyes projektek sikeréhez, illetve a Matematikai Intézet és a 

HÖK tisztségviselői, bizonyos kérdésköröben kompetens dolgozói, és a SZACS dolgozói 

közötti kapcsolattartó szerepét is betölteném. Az eredményes működéshez elengedhetetlen 

a folyamatos kommunikáció, melyre szerencsére egyre több csatorna áll randelkezésünkre, a 

telefon, a levelezőlisták, a honlap, és a facebook által adatott lehetőségek kihasználásával, 

illetve természetesen SZACS (SZAB) ülés tartása is vélemányem szerint igen-igen fontos, 

körülbelül 2-3 hetente, időszaktól függően összehívnám a csoportot, és előszóban 

próbálnánk ötletelni, szervezni. 

Az elmúlt fél év során némileg csökkent a csoportban aktív tagok száma. Ugyan egyelőre 

nem merült fel emiatt komolyabb probléma, hiszen a megmaradt, kitartó tagoknak igen 

komoly energiabefektetéssel, de sikerült megtartaniuk a tevékenységek színvonalát. Ennek 

ellenére nagyon fontosnak, és feltétlenül szükségesnek tartom az új tagok folyamatos 

bevonását, ezzel is bővítve a csoport munkakapacitását, illetve lehetőséget adva minél több 

embernek, hogy próbálkozzon, tapasztalatokat szerezzen közéleti téren. Az előző 

koordinátorok nagy hangsúlyt fektettek arra, hogy a csoport által szervezett rendezvényeken 

érződjön a profizmus, a lehető legjobban legyen minden megszervezve, így erősítsük, és 

ismertessük meg minél több emberrel a MATSZACS „brand”-et. Azt gondolom ez egy kiváló 

módja az emberek ösztönzésének, emellett nyilvánvalóan alapvető célja a szakterületi 

csoportnak, hogy minél magasabbb színvonalú programokat szervezzenek, így minden 

erőmmel törekednék, hogy továbbra is legalább hasonló minőségben follyanak a 

munkálatok. Ilyen feltételek mellett a személyes megkeresés, felkérés, hogy csatlakozzanak 

az új tagok a SZACS-hoz igencsak sikeres lehet. 

A szakterületi koordinátor feladata a csoport tevékenységének összefogása, nem pedig 

minden feladat elvégzése. Szintén a már eddig is működő struktúrát kívánnám tovább 

használni, miszerint minden nagyobb területre felelőst jelölne ki a csoport, akiknek a 



munkáját segíteném. Néhány új feladatra is jelölnék ki embert, például szeretnék egy a 

csoport összes tagját, tulajdonát, tevékenységét, és minden jellemzőjét magába foglaló 

adatbazist, ami teljesen körülírja a tevékenységünket. Erre a feladatra egy „adminisztrátort” 

jelölnék ki, aki folyamatosan rendben tartja ezt az adatbázist. 

SZACS, SZAB 

A Hallgatói Önkormányzat alapszabályának módosítása létrehoz egy a szakterület 

képviselőiből álló határozatképes szervet (Szakterületi Bizottság, a későbbiekben SZAB). Azt 

gondolom, hogy a képviselők azért jelentkeztek erre a posztra, mert kívánnak részt venni a 

szakterület, és a kari HÖK ténykedésében, tudásukkal, tapasztalataikkal szeretnék segíteni 

ezek működését. Pontosan ezért gondolom, hogy a képviselőknek jelentősen aktívabban 

kéne résztvenniük a SZACS ülésein, még ha komolyabb feladatot nem is vállalnak. Ennek 

eléréséhez próbálnék mindig egy olyan időpontot keresni az ülésnek, amikor a tagok, és a 

képviselők a lehető legtöbben el tudnak jönni. 

Szeretném elérni, hogy a két fajta ülés között pusztán formalitásbeli különbség legyen, amely 

a meghirdetésben, és a határozathozatalban merülne ki. Ez mind a SZACS-nak óriási segítség 

lenne, mivel a képviselők is hozzájárulnának a feladatok sikerességéhez, mind pedig a SZAB-

nak lenne nagy könnyebbség, hiszen nem okozna problémát összehívni a képviselőket, hogy 

határozatképes legyen a bizottság. 

 

Tervek 

A szakterületi csoport, ezáltal a koordinátor feladatköre is két főbb részre bontható. 

 Az egyik a hallgatók érdekképviselete, minden lehetséges fórumon, illetve tájékoztatása 

minden őket érintő kérdésben. Az előbbi módja a döntéshozó testületekben való aktív 

részvétel, melyek közül a TTK HÖK Küldöttgyűlésének üléseit már egy ideje látogatom, 

nyomon követem, valamint március 8-án először a Matematikai Intézeti Tanács ülésén 

vettem részt, melyre való delegáltságomat ezután is mindenféleképpen kihasználnám. 

Ezeken kívül a Választmány tagjaként is szeretnék a matekos érdekek mellett kiállni, 

megválasztásom esetén igyekeznék egy ülést sem kihagyni, és a tőlem telhető 

legkonstruktívabban segíteni ennek a testületnek, így a karnak a munkáját. A hallgatói 

tájékoztatás elsődleges módjai a levelezőlisták, melyek kezelése, és a friss információkkal 

folyamatos ellátása is feladatom lenne, illetve a http://matszacs.elte.hu címen elérhető 

honlap, melyen az utóbbi évben rengeteg változás történt, de úgy érzem még mindig óriási 

lehetőségek rejlenek benne. Terveimben szerepel többek között egy külügyi rész, melyben 

minden általános tudnivaló, és matekos specifikum is helyet kapna, amit a külföldi 

tanulmányokról tudni érdemes, és nem mellesleg azokról a dolgokról, ami egy más országból 

érkezett hallgató számára fontos lehet, ha egyetemünkön kíván tanulni. Főleg az utóbbi 

igazán jól használhatósága érdekében szeretném ezt a részt több idegen nyelvre is 

http://matszacs.elte.hu/


lefordítani, hogy bárki tökéletesen megérthesse. Hosszútávon úgy gondolom érdemes lenne 

nemzetközivé tenni az egész honlapot, hogy más nyelveken is elérhető legyen. Mint 

említettem rengeteg lehetőséget látok a honlapban, ezek közül emelnék még ki kettőt, 

melyeket amilyen hamar csak lehet szeretnék kivitelezni. Az egyik a 2010-ben, vagy azután 

kezdett hallgatók tantervének flash változata, ami nagyban megkönnyítené az érintettek 

dolgát, a másik pedig a folyamatos frissítés, amelyből teljes mértékben tájékozódhat a 

látogató a szakterület mindennapjairól. 

A hallgatók tájákoztatása természetesen nem csak az egyetemistákra vonatkozik, szintén 

alapvető feladatunk, hogy a leendő hallgatóinkat jól informáljuk, ezáltal elősegítve azt, hogy 

jó döntést hozzanak, amikor kiválasztják milyen irányban tanuljanak tovább. Erre a célra 

szolgálnak a kari nyílt napok, illetve az Educatio kiállítás, melyeken legalább az eddigiekhez 

hasonló aktivitással szeretném a matematika szakterületet vezetni. 

 

A másik főbb feladatkör a hallgatói élet színesítése, programok szervezése. Szakmai 

programjaink skáláját bővíteném, szeretném, ha megvalósulna a már régóta tervezett TDK-

hét, valamint örömmel tapasztalom, hogy az Intézet is egyre több lépést tesz a hallgatók 

felé, példának okáért egy öregdiákok által tartott előadás-sorozat veszi kezdetét a 

közeljövőben, természetesen amivel csak tudunk hozzájárulunk ennek sikerességéhez. 

Rendkívül hasznosnak tartom a Szakirányválasztó fórumot, melyet elsőévesek számára 

szervez a csoport, hogy megkönnyítse az elsőévesek döntését, illetve a BSc Szakdolgozati 

Konferanciát, mellyel a szakdolgozó hallgatók számára készülünk évről évre. 

Kiemelném a MASZAT tevékenységét, ami különösen az utóbbi félévben óriási 

látogatottségnak örvendett. Ez egy kiváló lehetőség a tanulók számára, hogy felzárkózzanak 

az anyaggal. Ennek felépítésében nem változtatnék, a korrepetítorok válogatási rendszerét is 

nagyon jónak, és eredményre vezetőnek tartom. 

Jelenleg igen sok állandó szórakoztató, „félszakmai” programunk van, amelyek véleményem 

szerint a közösség kovácsolásában, és a tanulók kikapcsolódásában rendkívül fontos szerepet 

tölthetnek be, ha jól vannak megszervezve. Ezeknek a számát semmiképpen sem szeretném 

csökkenteni, ellenkezőleg, ha van rá energia, akkor növelhetnénk is ezek gyakoriságát. A 

Matekos Teadélután most kapott új arculatot, még kialakulóban van a végleges koncepció, 

de rengeteg ötletünk van, amiből amennyit csak lehet szeretnék kivitelezni. Március 14-én az 

Interaktív Matekos Filmklub második alkalommal kerül megrendezésre, immáron előadással 

egybeköve, melyet terveim szerint gyakrabban, félévente legalább kétszer szerveznénk meg 

a jövőben. A nagy népszerűségnek örvendő Kulturális Teaest hasonlóan kerülne 

megrendezésre az eddigiekhez, gyakoriságban, és jellegben is. 

A karon működő mentorrenszer óriási jelentőséggel bír. Szeretnék a jövőbeli 

mentorkoordinátorral egyeztetni, és ha lehetséges, akkor még az előző évben tapasztalt 

remek képzés színvonalát is megemelni, ezáltal talán még jobb mentorokat kinevelni. Ezek a 



személyek is alapvetően a közélet miatt vállalnának mentori szerepet, így mindenképpen 

feltett szándékom, hogy a szakterületi csoportba vonzzak minnél több lelkes ténykedőt. 

Célom a már megkezdődött munkálatok folytatása, és az OMAHA egyesület létrehozása, 

mely nagyban hozzájárulna a programok szervezésének megoldhatóságához, illetve sok más 

projekthez. Sajnos a HÖK helyzete miatt jelenleg nem tudjuk elintézni, hogy a kész tervek 

megvalósuljanak a harmadik emeleti Hallgatói Térről, többek között ebben is segítségünkre 

lenne ez az egyesület. 

A matekos bulik rendkívül jól sikerültek az utóbbi időben, így azt gondolom nem lenne 

érdemes változtatni ezek jellegén, viszont nagyon fontos, hogy törekedjünk a hibák 

kiküszöbölsére, a színvonal további emelésére. A félév során több alkalommal kerülne sor 

szakos táncos mulatságra, az első Március 22-én a biológia szakterülettel közös barátságbuli, 

mely szervezése természetesen már elkezdődött, és lassan kikristályosodnak a részletek is. A 

hagyommányos Pí-napi Píknik idén két napos rendezvénnyé bővült, kiegészülve a 14-i 

Filmklubbal, melyekre minden kedves érdeklődőt szeretettel várunk. A szintén nagy múltú év 

végi Matekos-FiziQs bográcsozás is természetesen szerepel a rendezvénynaptárunkban.  

Az egyik legfontosabb program a szakterület életében a gólyatábor. Kiemeltem nyomon 

követném, és amennyiben csak lehet segíteném a főszervezők munkáját, illetve úgy 

gondolom, hogy egy ilyen alkalmat ki kell használni a csoport, valamint a HÖK 

népszerűsítésére, ahogy ez az elmúlt években is történt. Ezt hasonlóan az eddigiekhez 

valósítanám meg, promóciós eszközökkel, illetve kötetlenebb hangvételű előadással. 

Ezek a célkitűzések nagyon sok, és komoly munkát fognak igényelni, ami számomra hajtóerő, 

így szeretném ezeket a tőlem telhető legjobban kivitelezni. Úgy gondolom ezt úgy lehet 

elérni, hogy magasra tesszük a mércét, így motiválva magunkat a teljesítésre, persze nagyon 

kell figyelni, hogy nehogy túlvállaljuk magunkat. Megválasztásom esetén minden erőmmel 

azon leszek, hogy tartsam a kitűzött célokat. 

Köszönöm, hogy pályázatomat végigolvastad/végigolvasta, bármilyen kérdést vagy 

észrevételt, szívesen fogadok! 

 

Üdvözlettel, 

Kuti Péter 

e-mail:qtipet@gmail.com 

telefon: 30/561-7708 

Budapest, 2012. március 10. 
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